

Goethe-Institut Philippinen Newsletter - Januar/Februar - Der Turm: 2. Teil (The Tower - Part 2)



Dear friends of the Goethe-Institut,

Welcome to our newsletter!

We want to keep you up to date with what is happening around your Goethe-Institut, along with current information about German culture and activities in the Philippines.



Wednesday Movie Nights - A Tour through German Literature: Der Turm: 2. Teil (The Tower - Part 2)

We are pleased to present to you our next movie in the **A Visual Tour through German Literature** film series.

We will be showing the following film this **Wednesday, March 4, 2015**, at **6pm** in the **Goethe-Institut, 4th floor, room 3**.

Der Turm - 2. Teil (The Tower - Part 2)

Director: Christian Schwochow, 90 min., colour, 2012

A family saga set during the final years of the GDR. Surgeon Richard Hoffmann may have come to an opportunistic arrangement with the system a long time ago, but his way of life enables state security officials to blackmail him. Richard's son, Christian, manages to pass his final secondary school exams despite a number of conflicts, and goes through a tough and eventful time after joining the National People's Army. His uncle Meno is an editor and struggles, at times only half-heartedly, against the parameters set by state censorship. The fall of the Berlin Wall in November 1989 seems to be felt as a salvation by the protagonists.

The adaptation of Uwe Tellkamp's novel of the same name does away with the epic scope of the written original, but was considered one of the best things to come out of German TV in 2012.

Free admission!

Date: Wednesday, March 4, 2015

Time: 6:00PM

**Venue: Goethe-Institut Philippinen, 4th floor, room 3
G/4-5/F Adamson Center
21 Leviste St., Salcedo Village, 1227 Makati City**

For more information on the film series visit our website: [A Visual Tour through German Literature](#)

For more information on the film series visit our movie page: [Der Turm: 2. Teil \(The Tower: Part 2\)](#)

**Contact: +632 8405723 to 24
schools@manila.goethe.org**

Have fun!



Filmabend - Eine Reise durch die Deutsche Literatur: Der Turm: 2. Teil

Wir freuen uns, Ihnen unseren nächsten Film in der neuen Filmreihe **Eine Reise durch die Deutsche Literatur** vorzustellen.

An diesem **Mittwoch, 4. März 2015**, um **18 Uhr** wird der folgende Film in Raum 3, vierter Stock, des **Goethe-Instituts** gezeigt:

Der Turm - Teil 2

Regie: Christian Schwochow, 90 Min., Farbe, 2012

Eine Familiengeschichte aus den letzten Jahren der DDR. Der Chirurg Richard Hoffmann hat sich zwar mit dem System längst opportunistisch arrangiert, aber seine Lebensweise macht ihn für die Staatssicherheit erpressbar. Richards Sohn Christian besteht trotz einiger Konflikte sein Abitur und erlebt eine harte und folgenschwere Zeit bei der Nationalen Volksarmee. Sein Onkel Meno kämpft als Lektor mitunter nur halbherzig gegen die Vorgaben der staatlichen Zensur. Der Fall der Mauer im November 1989 erscheint den Protagonisten als Erlösung. Die Adaption von Uwe Tellkamps gleichnamigem Roman verzichtet auf die epische Breite der Vorlage, zählt aber zu den großen Ereignissen des deutschen Fernsehens anno 2012.

Eintritt frei!

Datum: Mittwoch, 4. März 2015

Uhrzeit: 18.00 Uhr

Ort: Goethe-Institut Philippinen, Raum 3, vierter Stock

G/4-5/F Adamson Center

121 Leviste St., Salcedo Village, 1227 Makati City

Mehr Informationen zur Filmserie finden Sie auf unserer Website: [Eine Reise durch die Deutsche Literatur](#)

Mehr Informationen zum Film finden Sie auf unserer Filmseite: [Der Turm: 2. Teil](#)

Kontakt: +632 8405723 bis 24

schools@manila.goethe.org

Wir wünschen Ihnen viel Spaß!

To unsubscribe from the GImanila-lis mailing list, please send an email with a blank subject and "unsubscribe GImanila-lis" written in the body to lyris@lists.goethe.de

Um von der GImanila-Lis-Mailingliste abbestellen, schicken Sie bitte eine Email mit einem leeren Betreff und "abbestellen GImanila-Lis", geschrieben im Körper zu lyris@lists.goethe.de